

“Bearing False Witness”

Exod. 20:16; Deut. 19:15-21
Introduction:

Rev Milton Eng

I. The Ninth Commandment in Context

II. But the Ninth Commandment is Expanded to include other kinds of lying and deceitful speech

III. Is it ever ok to lie?

IV. The NT Perspective

Conclusion:

1. Why is it so important for people to tell the truth in society at large? What are the consequences in society if people do not tell the truth?
2. Do you agree that sometimes it is ok to “lie” or not tell the truth? Do you agree with the Chinese family in the film *The Farewell* (2019) who did not tell their grandmother that she was dying of cancer?
3. How can believers today not only witness by being truthful in their speech but go beyond that and “speak the truth in love”?

“作假見證”

出埃及記 20:16 申命記 19:15-21
引言:

Rev Milton Eng

I. 從相關背景來看第九誡

II. 但是第九條誡命被擴展到包括其他種類的謊言和欺騙性言論

III. 可以撒謊嗎？

IV. 新約觀點

結論：

1. 為什麼人們在社會中說實話如此重要？如果人們不說實話，會對社會造成什麼後果？
2. 你是否同意有時可以“說謊”或不說實話？你同意在《永別了》電影中家人沒有告訴祖母她得了癌症快要去世的消息嗎？
3. 今天的信徒如何不僅可以通過言出必行來作見證，還可以超越這一點，“用愛心說實話”？